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  EDITORIAL

 

 
Pro žadatele programů Pro region a Pro Evropu se blíží den s velkým „D“. 15. dubna 
zveřejníme výsledky podpořených grantů na rok 2016. Správní rada ani letos nebude mít 
jednoduché vybrat ty nejlepší a nejpotřebnější. Bohužel už teď víme, že nepodpoříme všech
 145 žádostí. Naše finanční možnosti byly opět překročeny.
 
Jsme potěšení, že se přihlásili nováčci, ale i známe neziskové organizace, které nás velmi 
příjemně překvapily novými nápady. Mnoho projektů opět přispěje k rozvoji našeho 
krásného regionu, podpoří děti, seniory a nesmíme zapomenout ani na hendikepované 
osoby.
 
Neziskový sektor, který je nedílnou součástí státu, je tak velmi důležitý nejen pro potřebné.
 V roce 2014 firemní nadace a fondy, ke kterým se řadí i Nadace OKD, přispěly celkovou 
částkou 444 989 741,- korun. Věřím, že minimálně jednou tolik přispívají i ostatní právní 
formy, které nebyly založeny za účelem zisku.
    
Mám z toho opravdu dobrý pocit a děkuji vám všem za přispění, vaši energii a nadšení do
 neziskového světa.
 
Karolína Preisingerová
ředitelka Nadace OKD
 
 
 

     
  
  
   OSOBNOST MĚSÍCE 
  
  
 
  Osobnost neziskové sféry 2015 Mgr. Daniel Cieslar  

  
Daniel Cieslar je charizmatický mladý muž, který svou profesní kariéru začal jako terénní 
pracovník v Renarkonu, ve kterém působil tři roky. Poté ve Slezské diakonii založil a 7 let 
vedl nízkoprahový klub pro mládež On- line a terénní práci s uliční mládeží. Nyní necelých 
6 let působí v Armádě spásy, kde vede Domov Přístav, unikátní zařízení pro osamocené 
seniory bez domova. To je ale pouze stručný výčet jeho profesí. Daniel je rovněž velmi akční
 člověk. Mimo jiné je členem Iniciativy Dokořán, která organizuje řadu nejrůznějších akcí od 
výstav přes koncerty, besedy a festivaly. A aby toho nebylo málo, ještě se angažuje ve 
Farním sboru Slezské církve evangelické, což je společenství lidí, které spojuje evangelická 
tradice a křesťanská víra. Ačkoli se jedná o církevní společenství, pracují ve prospěch 
komunity a aktivity Komunitního centra Agape běžně navštěvují i lidé bez vyznání, či 
nevěřící.
 
Jsou to vaše všechny aktivity, nebo jsem na něco zapomněla?
Bylo by smutné, kdyby se aktivity člověka daly napsat v několika řádcích. Mám jich trochu 
více, ale z těch, které mi dělají největší radost, to je třeba pravidelné hraní s přáteli 
v restauraci Ovečka, kde zpíváme známé hitovky a je to takové spontánní a milé. Před 
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Bylo by smutné, kdyby se aktivity člověka daly napsat v několika řádcích. Mám jich trochu 
více, ale z těch, které mi dělají největší radost, to je třeba pravidelné hraní s přáteli 
v restauraci Ovečka, kde zpíváme známé hitovky a je to takové spontánní a milé. Před 
časem mi manželka koupila cajon, což je perkusní hudební nástroj, takže hraji i v kapele 
zpěváka Adama Bubíka. Rád bych více sportoval, ale jsem po úrazu, který mi nedovoluje 
rychlé pohyby. Proto se více věnuji zvučení a osvětlování akcí po celém kraji. 
 
Dane, jak to všechno stíháte?
Nevím, nějak to zatím jde. Ale je pravdou, že v jednom týdnu mám jenom dvě nebo tři 
hodiny volna. A ty se snažím využít třeba k saunování, nebo se prostě jen tak projdu 
městem a dám si kafe. Taky se musím přiznat, že si pomáhám kalendářem, abych to stíhal.
 
Máte dvě malé děti. Co na to rodina?
Děti a manželka jsou pro mne nejdůležitější na světě. To ale neznamená, že je to u nás bez 
problémů. Často nevím, čemu mám dát přednost, nicméně uvědomuji si to čím dál tím více. 
Přes léto je to náročné, protože jsem buď v práci, anebo někde na akci zvučím, organizuji, 
nebo hraji. Někdy dokonce všechno najednou. Jestli to jde, tak beru děti sebou. Ale mimo 
sezónu je to v tomto ohledu lepší. Snažím se, abychom s dětmi pravidelně chodili třeba na
 bazén, jezdím s nimi na fotbalové zápasy, tréninky, s manželkou Darinou rádi chodíme do 
divadla, či minikina. Minulý týden jsme si vyjeli do Prahy na křest CD Báry Polákové, bylo to 
super.
 
Kde vidíte zaklad toho, že jste tak angažovaný?
Těch zdrojů je několik. Ale hlavně je to ve mě, mám prostě takový temperament. Asi jsem to 
zdědil po svých rodičích, kteří jsou úplně stejní. Neumím říkat ne. Když vidím nějakou 
potřebu či práci, tak jdu a udělám to a nečekám moc na druhé, že je to trkne. Baví mně být 
s lidmi, když to funguje. Vyhledávám společnost, kamarádství, srandu.
 
Finanční odměnu spojenou se získáním ceny Osobnost neziskové sféry 2015 Nadace 
OKD jste věnoval hudebníkům ve Farním sboru Karviná. Kdy a kde si Vás můžeme 
poslechnout?
Každou neděli hrajeme v kostele, kde to probíhá tak, že kdo přijde, ten hraje. Takový 
kostelní punk- style. Skoro nezkoušíme, ale baví nás to a učíme se  improvizovat. Touhle 
zkušeností už prošlo hodně muzikantů a mnohdy ani nebyli věřící. Hráli s námi třeba 
několik měsíců, či let a pak šli dál. A v neposlední řadě u nás  v rámci studentských 
klubů, které jsou v Agape, probíhají  i jam sessiony.
 
Každoročně se už Karviňáci těší na aktivity Iniciativy Dokořán. Na co se letos 
můžeme těšit?
Co se „Dokořánu“ týče, byl jsem jeho vedoucím 10 let a druhým rokem jsem už pouze jeho 
řadovým členem. Rád pomáhám, ale zodpovědnost je na novém předsedovi Jakubovi 
Bordacsi. Nicméně ten směr pokračuje dál. V dubnu proběhne koncert Pavla Helána 
v Agape a pak už začnou akce na Lodičkách. Tedy pravidelný Majáles, Pivní slavnosti, 
benefiční Festiválek a samozřejmě Festival Dokořán. Na ten letošní přijede třeba 
FastFoodOrchestra, Sto zvířat, Prago Union a dalších nespočet vystupujících. Nicméně 
plánujeme i nějaké dechovky pro starší, anebo cimbálovou muziku.
 
Máte někoho, koho byste nominoval na Osobnost neziskové sféry roku 2016?
To je těžká otázka. Velmi si cením práce Pavla Sporysche z Heřmánku, anebo mé bývalé 
kolegyně Jany Ondruškové, která nyní vede středisko On Line Slezské diakonie. To jsou lidi,
 kteří práci nedělají jen tak, aby byla udělaná, ale přemýšlí nad ní, hledají možnosti rozvoje. 
Dělají daleko více, než se jim řekne, jsou schopni jít proti proudu. A to je správný profil 
člověka, kterého hledáte.
 
 
Pokud máte zajímavý životní příběh, nebo o někom takovém víte, neváhejte se ozvat 
Zuzaně Balické (balicka@nadaceokd.cz)
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     POZVÁNKA 
  
  
 
  Mistrovství ČR v mažoretkovém sportu  

   

 
Mažoretky MICHELLE Karviná se po uspořádání dvou úspěšných ročníků Karvinského 
poháru, rozhodly v této začínající tradici dále pokračovat. Ve 3. ročníku se už jedná o soutěž
 postupovou, která je součástí Mistrovství České republiky v mažoretkovém sportu. 
Kvalifikační kolo Karvinského poháru se uskuteční 10. 4. 2016. Přijedou mažoretky z celé 
republiky, aby si poměřily své dovednosti a navázaly nová přátelství. Nejlepší sólisté a 
skupiny pak postoupí do finálového kola Mistrovství České republiky v mažoretkovém 
sportu, které se bude konat v květnu 2016.
 
Více informací naleznete zde: http:// www.michellekarvina.wbs.cz/ MCR--- FINALE- 
KARVINA-2016.html

 

  
  
 
  Staň se dobrovolníkem  

   

Chcete- li smysluplně strávit volný čas, udělat dobrý skutek a cítit se užitečným, přidejte se k
 dobrovolníkům ADRY! Úvodní seminář pro zájemce proběhne 5. 4. 2016 v budově 
ředitelství Nemocnice s poliklinikou Karviná – Ráj.
 
Více se můžete dozvědět zde: http:// www.adra.cz/ dobrovolnictvi/ havirov

 

  
  
     PODPOŘILI JSME 
  
  
 
  Panenky se srdcem pro seniory  

   

 
V březnu jsme zveřejnili rozhovor s paní Amruzovou, ve kterém se zmínila o projektu  
„Panenky se srdcem pro seniory“. V Adře není zvykem zahálet a tak se nám již za pár dnů 
ozvali, že všechny tři panenky jsou již koupené a že se nám dotyčné dámy, realizátorky této 
aktivity, chtějí osobně představit.
 
Slovo dalo slovo a ve čtvrtek 17.3. 2016 do sídla nadace přijela Mgr. Hana Čadová vedoucí 
Dobrovolnického centra Havířov s kolegyni Ing. Janou Žoričovou, koordinátorkou a PR 
pracovnicí.
 
„Člověk si řekne, terapeutické panenky, ale představovala jsem si je spíše jako lepší 
plyšáky,“ nechala se slyšet administrátorka programu Zuzana Balická, která dále dodala: 
„První co nás překvapilo, bylo to, že panenky jsou těžší, než jsme čekaly. Svými proporcemi 
skutečně imitují děti. Ty „dupky“ mají jako miminka a my jsme měly pocit, že v rukou 
skutečně držíme dítě. Materiál je velmi příjemný, takže po chvíli máte pocit, že panenka 
hřeje.“
 
Dámy z Adry nám řekly, že když je projekt hrazen z ocenění pro Srdcaře, tak panenkám 
pořídily i jejich vlastní srdíčka. „Musím říci, že udělaly velmi dobře. Tlukoucí srdíčko 
panenky je uklidňující jako předení kočky. Navíc v ní rezonuje, takže stačilo několik minut ji 
držet za ručičku a prožívat pocit, že je opravdu jako živá. Je to doslova balzám na nervy 
chvíli si tyto loutky podržet a pomazlit se s nimi,“ upřesnila Zuzana Balická.
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A co bude s panenkami nyní? „Budeme je půjčovat vždy na dva týdny do domovů pro 
seniory v okrese Karviná“, sdělila paní Žoričová. Panenky mají tu výhodu, že je lze prát, 
takže mohou opakovaně dělat radost.
 
Na závěr návštěvy paní Čadová ještě dodala, že jsou za tento skvělý nápad s panenkami 
vděčné paní Amruzové, která byla iniciátorkou pro jejich koupi, a že panenky budou 
propagovat, aby se ještě více rozšířily.

  
  
 
  Abilympiáda  

   

Jednou z prvních vlaštovek letošních srdcovkových akcí byla v pořadí již 3. karvinská 
ABILYMPIÁDA, kterou 22. března 2016 uspořádala příspěvková organizace Střední škola, 
Základní škola a Mateřská škola, Karviná. ABILYMPIÁDA je určena pro děti a mládež se 
zdravotním postižením. Do soutěže zručnosti a pracovních dovedností byly zapojeny školy z 
Moravskoslezského kraje bez rozdílu zřizovatele, a to v rámci inkluze. Letos poprvé se akce 
zúčastnili i handicapovaní ze speciální školy Jastrzebie- Zdroj z Polska. Účastníci se celkem zapojili
 do osmi soutěží. Jednalo se například o aranžování květin, zdobení kraslic, výrobu svíček, či 
pletení velikonoční pomlázky. V soutěžích měli možnost uplatnit své přirozené nadání a kreativitu i 
žáci s vícečetným postižením. Zároveň si vyzkoušeli různé pracovní postupy, seznámili se s 
pracovním nářadím. Náš „srdcař“ pan Kovács opět přiložil ruku k dílu a zhostil se role porotce.
 
Soutěžní dopoledne mladým lidem zpestřily doprovodné disciplíny, jako například malování na 
obličej, 3D origami, muzikoterapie nebo canisterapie. Všichni soutěžící si odnesli drobné 
upomínkové předměty, vítězové byli oceněni praktickými věcnými dary. 3. karvinská 
ABILYMPIÁDA sklidila u soutěžících velký úspěch, takže všichni účastníci odcházeli nadšeni, plni 
zážitků a nových zkušeností.  
 

 

  
  
     CO SE DĚJE V NADACI 
  
  
 
  Nova posila v nadaci  

   

  
Dobrý den, jmenuji se Ladislava Poláková a od dubna se se mnou budete potkávat v prostorách 
sídla Nadace OKD v Karviné.
 
Do svých dvaceti let jsem bydlela v Karviné - Darkově, ale z důvodu poddolování jsme museli 
moje rodiště opustit. Nicméně srdcem jsem pořád Karviňačkou. I když už tady nebydlím, pořád 
zde mám plno přátel a rodinu, prostě svoje kořeny.
 
Po vystudování ekonomické školy jsem následně působila v bankovní sféře. V nadaci budu 
pracovat jako ekonomka. Bankovní sféru tak zažiju zase z druhé strany, ze strany klienta.
Na práci v NOKD se těším, stejně jako na vás, kterým nadace pomáhá. Už teď vím, že pro mě 
budete zdrojem inspirace a energie. 
 
Ve svém volném čase relaxuji především sportem - volejbalem, jízdou na kole, turistikou a také 
prací na zahrádce.

 

  
   Copyright (c) 2009 Nadace OKD. Najdete nás na Facebooku www.nadaceokd.cz 

http://www.facebook.com/NadaceOKD
http://www.facebook.com/NadaceOKD
http://www.facebook.com/NadaceOKD
http://www.facebook.com/NadaceOKD
http://www.facebook.com/NadaceOKD
http://www.facebook.com/NadaceOKD
http://www.facebook.com/NadaceOKD
http://www.nadaceokd.cz

